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A politikusok és a szakemberek egyaránt méltatták 
a magyar védőnőhálózat jelentőségét

Tuzson Bence igazságügyi miniszter, országgyűlési képviselő

Útjavítás a Pencen áthaladó állami közúton

Kovács Alfréd, Toldi Tamás és Garay Nagy NorbertFolytatás a 7. oldalonFolytatás a 4. oldalon

A nemzeti konzultáció kitöltésével dönthet a magyar lakosság a 
béremelésről, a családi kedvezmény megduplázásáról, a gazda-
sági semlegességről, a vállalkozások támogatásáról, a megfizet-
hető lakhatásról és a tizenharmadik havi nyugdíj megvédéséről 
– fogalmazott a lapunknak adott nyilatkozatában Tuzson Ben-
ce, térségünk országgyűlési képviselője, hazánk igazságügyi 
minisztere. Felhívta a figyelmet arra is, hogy „visszaadtuk a ti-
zenharmadik havi nyugdíjat, amit a jövő évi költségvetésben ál-
landósítunk, januárban pedig újabb nyugdíjemelésre számíthat-
nak a jogosultak, ami a várható inflációhoz igazodik majd”. Mint 
mondta, rangos nemzetközi díjban részesült a napokban a Ma-
gyar Posta Fóton működő szolgáltatása, ami régiónk számára is 
fontos elismerést jelent, és egy újabb garanciája annak, hogy 
megőrizzük méltán kiérdemelt helyünket nemcsak a hazai, or-
szágos, de a nemzetközi élvonalban is – tette hozzá a képviselő.

A tavalyelőtt elhunyt ’56-os legenda tiszteletére méltó em-
lékkötet látott napvilágot a Patrióták műhelyében, amely 
több mint 300 oldalon keresztül, gazdag színes képmelléklet-
tel állít emléket Wittner Máriának és az általa képviselt esz-
mének. A szabadságharcostól származó szállóige után „A 
zászlót vinni kell” címet kapott kötet előszavát Kövér Lász-
ló, az Országgyűlés elnöke írta. A kiadványt elsőként októ-
ber 26-án Marosvásárhelyen mutattuk be a nagyközönség-
nek, és a wittnermaria.hu oldalon keresztül lehet megrendelni.

A magyar családpolitika sikerességéhez a védőnői szolgá-
lat is hozzájárul, ezért fontos a megerősítése – mondta a Bel-
ügyminisztérium parlamenti államtitkára kedden Budapes-
ten, A védőnői szolgálat hungarikum című film bemutatóján.

Az októberi Váci Polgári Esten Garay Nagy Norbert festőmű-
vész-tanár, Kovács Alfréd cukrászmester, a 2024-es év tortá-
ja kisütője és Toldi Tamás szövegíró-énekes volt a díszvendég 
– elismerés illeti a házigazdákat, hogy ilyen helyi, erősen lo-
kálpatrióta érzelmű értékteremtőket is reflektorfénybe állíta-
nak, jobban bemutatva őket az érdeklődő nagyközönségnek. 

Folytatás a 3. oldalon

Felújítási munkálatok Pencen 
és a 2. számú főúton Sződligetnél 

„A zászlót vinni kell” 

Rétvári Bence: a családpolitika 
sikerességéhez a védőnői 

szolgálat is hozzájárul

Folytatás a 2. oldalon Folytatás a 2. oldalon

Októberi Váci Polgári Est 
helyi értékteremtőkkel 

a Piarista Kilátó Központ 
nagytermének pódiumán

Gondoskodunk az idős honfitársainkról
Tuzson Bence: Rangos nemzetközi elismerést kapott 

a Magyar Posta Fóton működtetett szolgáltatása
A most megjelent könyv 

Wittner Mária életművének állít emléket

„A zászlót vinni kell” című 
kemény borítós, színes em-
lékkönyv 328 oldalon keresz-
tül foglalkozik Wittner Mária 
szellemi örökségével. A kötet 
első felében az idén március-
ban Budapesten megtartott 
emlékülés tanulmányai kap-
tak helyet, melyek az 1956-os 
hős életét és az általa fontos-
nak tartott ügyeket járják kö-

rül. Ferencz Orsolya ország-
gyűlési képviselő megnyitó 
beszédét, valamint Németh 
Szilárd országgyűlési kép-
viselő fővédnöki köszöntő-
jét követően Dr. Bank Barba-
ra történész tanulmánya kö-
vetkezik, amely a Wittner 
Mária fogságai címet kapta, 
és a szabadságharcos 1957 és 
1970 között politikai fogoly-
ként töltött korszakát dolgoz-
za fel. Frölichné Lendvai Beat-
rix írása Wittner Mária való-
ra vált álma, a XVI. kerületi 
Tóth Ilonka Emlékház meg-
születéséről szól, míg Haja-
gos Csaba történész „Tűzvo-
nalban” című munkája az ’56-
os hős szabadságharc alatti 
tevékenységét foglalja össze. 
Hetzmann Róbert, a Patrió-
ták elnöke írásában Wittner 
Mária kommunista utcanevek 
megváltoztatásáért tett erőfe-
szítéseiről emlékezik meg.
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Megújult a Sződrákos-patak híd és környezetének útburkolata Sződliget déli határában

Rétvári Bence, a Belügyminisztérium parlamenti államtitkára 
a rendszeres szűrővizsgálat jelentőségét hangsúlyozta

Rétvári Bence a Kopp Mária 
Intézet a Népesedésért és a 

Családokért (KINCS) és a Ma-
gyar Védőnők Szakmai Szö-
vetsége (MVSZSZ) által szer-
vezett bemutatón kiemelte, a 
magyar családpolitika azért si-
keres, mert „nem egy receptre 
épül”, hanem minden élethely-
zetre igyekszik választ adni.

Az államtitkár arról beszélt, 
hogy az Európai Unióban 
csökken a születések száma, 
sok ország pedig bevándorlás-
sal akarja pótolni a hiányt, de 
Magyarország a „saját polgára-
iban hisz”.

Ezzel sikert lehet elérni, 
ugyanis 2010 óta Magyaror-
szág „21 európai országot elő-
zött meg a teljes termékenységi 

arányszámban, a gyermekvál-
lalási kedvben” - tette hozzá.

Koncz Zsófia, a Kulturális 
és Innovációs Minisztérium 
családokért felelős államtitká-
ra azt hangoztatta, hogy jelen-
leg mintegy 30 féle intézkedés-
ből választhatják ki a családok, 
milyen segítségre van szüksé-
gük.

Az államtitkár kitért arra, 
hogy az új gazdasági akció-
tervben is középpontban van-
nak a családok, valamint a 
nemzeti konzultáció számos 
pontja is érinti a családok hely-
zetét. Rákérdeznek például a 
családi adókedvezmény meg-
duplázására is.

A magyar emberek család-
centrikus gondolkodását bizo-
nyítja az is, hogy 109 éve elin-
dult a védőnői szolgálat, amely 

a világon egyedülálló – muta-
tott rá Koncz Zsófia.

Fűrész Tünde, a KINCS el-
nöke elmondta, hogy a szer-
vezet 2020 óta együttműködő 
partnere az MVSZSZ-nek, már 
több projektet és kutatást való-
sítottak meg együtt.

Legutóbbi felmérésükből az 
derült ki, hogy a magyarok jól 
ismerik és elismerik, nagyra 
becsülik a védőnők munkáját 
– közölte a KINCS elnöke.

Várfalvi Marianna, a Ma-
gyar Védőnők Szakmai Szö-
vetségének elnöke elmondta, 
hogy a riportfilm összképet ad 
a védőnői szolgálat kialakulá-
sáról, történetéről és jelenle-
gi helyzetéről, tevékenységéről.

Címlap fotón: Budapest, 
2024. november 5. Rétvári Ben-
ce, a Belügyminisztérium par-
lamenti államtitkára, Fűrész 
Tünde, a Kopp Mária Intézet a 
Népesedésért és a Családokért 
(KINCS) elnöke, Koncz Zsófia, 
a Kulturális és Innovációs Mi-
nisztérium családokért felelős 
államtitkára és Várfalvi Mari-
anna, a Magyar Védőnők Szak-
mai Szövetségének (MVSZSZ) 
elnöke (b-j) A védőnői szolgá-
lat hungarikum című film bu-
dapesti bemutatóján, a KINCS 
és az MVSZSZ rendezvényén 
2024. november 5-én. 

MTI/Soós Lajos

A Magyar Közút Nonpro-
fit Zrt. a letkési határát-

kelőnél az Ipoly-hídon szer-
kezetjavítási munkákat végez, 
ezért november 11-én 9:00 órá-
tól december 3-ig a hídon teljes 
útpálya lezárás lesz – közölte 
a letkési önkormányzat – adta 
hírül a 0627.hu.

Legközelebbi határátkelők:
• Ipolydamásd – Helemba
• Parassapuszta – Sahy

Pencen az egyik legfonto-
sabb feladat a főútnak a 

felújítása. Évek óta mindig 
ez volt az, ami a legtöbbször 
megfogalmazódott a település 
vezetői és lakói részéről, ezért 
döntött úgy a kormány, hogy 
hazai forrásból a penci főút 
legfontosabb szakaszain kija-
vítja azokat a hibákat, amik 
már nagyon nehézkessé tették 
az itteni közlekedést – hang-

súlyozza a térség országgyű-
lési képviselője a közösségi ol-
dalán. 

A forgalmas útszakasz ha-
marosan elkészül és minden-
ki számára sokkal biztonsá-
gosabb és kényelmesebb lesz 
– tette hozzá Rétvári Bence, 
aki egy másik bejegyzésében 
hírt adott arról is, hogy meg-
újult a Sződrákos-patak híd és 
környezetének útburkolata a 
2. számú főúton Sződliget déli 
határában.

„Folyamatosan újulnak 
meg az útszakaszok a Duna-
kanyarban” – jelentette be a 
térség KDNP-s országgyűlési 
képviselője.

Mint arról előző lapszá-
munkban beszámoltunk, 
Vácon a Külső Rádi út ka-
pott új aszfaltburkolatot ál-
lami támogatásnak köszön-
hetően. 

V. I.
Fotó: Szabó Csaba

Rétvári Bence közöl-
te, hogy novemberben 

1600, decemberben pedig kö-
zel 3900 szabad időpont áll 
rendelkezésre urológiai vizs-
gálatra, országosan 131 in-
tézményben. Hangsúlyozta, 
hogy az időpontfoglalás gyors 
és egyszerű, szinte három 
gombnyomással intézhető az 
okostelefonra telepített appli-
kációval.

Megjegyezte, hogy akár 
utazás közben, hétvégén vagy 
éjszaka is foglalható időpont.

Az államtitkár tájékoztatá-
sa szerint már közel 3,5 mil-
lióan töltötték le az alkalma-
zást, amelyen keresztül a pá-
ciensek hozzáférhetnek a ko-
rábbi zárójelentéseikhez, la-
boreredményeikhez vagy a 
felírt receptekhez. Az appli-
kációban olyan információk is 
megtalálhatók, mint a külön-
böző betegségek, köztük uro-
lógiai betegségek tüneteinek a 
leírása – fűzte hozzá.

Rétvári Bence ismertetése 
szerint az EgészségAblakban 
a legtöbbször a bőrgyógy-
ászati, a fül-orr-gégészeti és 
a szemészeti szakrendelések-
re foglalnak időpontot a fel-
használók.

Hozzátette, hogy több idő-
pont áll rendelkezésre például 
a sebészeti, a nőgyógyászati és 

a tüdőgyógyászati szakrende-
lésekre is.

Nyirády Péter, a Semmel-
weis Egyetem (SE) urológiai 
klinikájának igazgatója a fér-
fiegészség hónap kapcsán a 
prosztatarák okozta megbe-
tegedések megelőzésének fon-
tosságára hívta fel a figyel-
met. Hangsúlyozta, hogy a 
prosztatarák idejekorán felis-
merve teljes mértékben gyó-
gyítható.

A betegség jelei ma 
már egy egyszerű PSA 
(prosztataspecifikus antigén) 
vizsgálattal, egy csepp vérből 
kiszűrhetőek, nincs szükség 
kellemetlen rektális vizsgálat-
ra – emelte ki.

Közölte, hogy Magyaror-
szágon évente 4500-5000 új 
prosztatarákos beteget fe-

deznek fel és 1400-an halnak 
meg ebben a betegségben. Ez 
azt jelenti, hogy naponta négy 
férfit veszíti el az életét prosz-
tatatrák miatt- hangsúlyoz-
ta. Hozzátette, hogy az a cél, 
hogy a szűrvizsgálatokkal, a 
betegség korai felismerésével 
a négyből legalább kettőt sike-
rüljön megmenteni.

Ismertetése szerint 50 és 70 
éves kor között a férfiaknak 
évente ajánlott a vizsgálat, ha 
a családban már előfordult 
daganatos megbetegedés, ak-
kor pedig már 45 éves kortól.

Békássy Szabolcs országos 
kollegiális szakmai vezető há-
ziorvos a sajtótájékoztatón ar-
ról beszélt, hogy a tavalyi év-
ben, egy 25 milliárd forintos 
európai uniós eszközfejleszté-
si projekt révén több mint ezer 
olyan kis laboratóriumi ké-
szülék került ki a közép-ma-
gyarországi régión kívüli há-
ziorvosi praxisokba, amelyek 
alkalmasak a PSA-vizsgálatra. 
Így a szűrés már háziorvosi 
rendelőkben is elvégezhető – 
tette hozzá. Kiemelte, hogy a 
készülékekhez 370 ezer teszt 
rendelkezésre áll a háziorvo-
si praxisokban. Tájékoztatása 
szerint a közép-magyarorszá-
gi régióban is terveznek ilyen 
eszközbeszerzést.

Folytatás a címlapról

Folytatás a címlapról

Felújítási munkálatok Pencen és 
a 2. számú főúton Sződligetnél 

Rétvári Bence: az idei évre még 
közel 5500 időpont foglalható 

urológiai vizsgálatra az 
EgészségAblak applikációval

Rétvári Bence, a térség KDNP-s országgyűlési képviselője a Facebook-oldalán adta tájékozta-
tásul, hogy hazai forrásból a penci főút legfontosabb szakaszain kijavítják azokat a hibákat, 
amik már nagyon nehézkessé tették az ottani közlekedést.

Az ingyenesen letölthető EgészségAblak applikációval az idei évre még közel 5500 időpont 
foglalható urológiai vizsgálatra – hívta fel a figyelmet a Belügyminisztérium parlamenti állam-
titkára szerdán, a férfiegészség hónap kapcsán tartott budapesti sajtótájékoztatóján.

Rétvári Bence: a családpolitika 
sikerességéhez a védőnői 

szolgálat is hozzájárul

Lezárják a letkési Ipoly-hídat
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Szigorították a képviselők munkavégzésére vonatkozó előírásokat

A Magyar Posta fóti logisztikai központja európai elismerésben részesült

Kismaroson is széles körű összefogás jellemezte a dunai árvízi védekezést

Már több mint hétszázezer regiszt-
rált felhasználója van a Gondosóra-

programnak, ez pedig azt jelenti, hogy ma 
már minden harmadik, az otthonában élő, 
hatvanöt év feletti magyar ember nagyobb 
biztonságban érezheti magát, mint koráb-
ban – mondta el a lapunknak adott nyi-
latkozatában Tuzson Bence, térségünk or-
szággyűlési képviselője, hazánk igazság-
ügyi minisztere. Hangsúlyozta azt is, hogy 
a Gondosóra-program egy napi huszon-
négy órás diszpécserszolgálathoz kap-
csolt szolgáltatás, a hozzá tartozó jelző-
eszköz pedig teljesen ingyenes és havidíj-
mentes. A képviselő beszélt arról is, hogy 
az ország minden településén hozzáférhe-
tő a Gondosóra, a hét minden napján, a 
nap huszonnégy órájában. Ennek köszön-
hetően az otthonukban élő idős emberek 
egy egyszerű jelzőeszköz segítségével pil-
lanatok alatt kapcsolatba léphetnek a disz-
pécserközponttal, ahol szakképzett mun-
katársak segítenek a felmerülő problémák 
megoldásában – folytatta Tuzson Bence –, 
s amennyiben külső segítségre van szük-
ség, a diszpécser értesíti a regisztrációkor 
megadott kontaktszemélyt, illetve szük-
ség esetén hívja a mentőket, a rendőrsé-
get vagy a tűzoltókat. A jelzőeszköz karon 
hordva vagy nyakba akasztva mindig el-
érhető, így a használója bármikor segítsé-
get tud kérni. Mint mondta, a Gondosóra 
csepp- és ütésálló, de ha erősebb ütést 

vagy esést érzékel, azonnal jelzést küld a 
diszpécserközpontnak.

Térségünkből már eddig is sokan csat-
lakoztak a Gondosóra-programhoz, de ez-
úton is biztatnám mindazokat a jogosul-
takat, akik eddig ezt még nem tették még, 
hogy mihamarabb regisztráljanak, mert 
az ő biztonságuk közös érdekünk – tette 
hozzá a képviselő.

Kérdésünkre válaszolva Tuzson Bence 
beszélt arról is, hogy a most indult nem-
zeti konzultációban tizenegy kérdésben 
várják a magyar emberek véleményét. Ezt 
részletezve kitért arra is, hogy Magyar-
ország meg tudja csinálni címmel kezde-
ményezett nemzeti konzultációt a kabinet 
az új gazdaságpolitikáról, amelynek cél-
ja, hogy a magyar gazdaság erősödjön, a 
családok jövedelme és a bérek emelkedje-
nek, a kis- és közepes vállalkozások meg-
erősödjenek, és megfizethetőbb legyen a 

lakhatás. A tizenegy kérdést tartalmazó 
konzultációs ívek postázása nemrég kez-
dődött, tehát ezeknek napokon belül meg 
kell érkezniük minden postaládába térsé-
günkben is – tette hozzá a miniszter. Sze-
rinte a nemzeti konzultációk hazánk szu-
verenitásának erejét is adják, hiszen erős 
felhatalmazást és egyetértési pontokat biz-
tosítanak a kormányzatnak ahhoz, hogy a 
Brüsszel által indított támadások köze-
pette is következetesen a magyar emberek 
akaratát képviselje.

Tuzson Bence fontos eredménynek ne-
vezte, hogy épp a napokban kapott ran-
gos nemzetközi elismerést a Magyar Pos-
ta régiókban, vagyis Fóton működtetett 
szolgáltatása, a SMART by MPL, amely 
olyan raktárlogisztikai megoldást nyújt 
az érintett cégeknek, amely lehetővé teszi, 
hogy az árucikkeik logisztikája helyett az 
erőforrásaikat saját üzleti növekedésük-
re fordítsák. Ez a szolgáltatás október vé-
gén megkapta év legjobb technológiájá-
nak járó elismerést, amelyet Amszterdam-
ban vehettek át a Magyar Posta képviselői, 
az ott megrendezett nemzetközi fórumon. 
Különös jelentősége van annak, hogy egy 
országos cég egy olyan szolgáltatásért kap-
jon rangos nemzetközi elismerést, amelyet 
itt nálunk, a körzetünkben működtet – ér-
tékelte térségünk országgyűlési képviselő-
je. A Parcel & Post technológiai díj a leg-
rangosabb ilyen jellegű elismerések egyi-
ke, számunkra pedig azért is fontos, mert 
itt helyben teremti meg a fejlődés lehető-
ségét, és egyben szemléletes igazolása an-
nak is, hogy továbbra is a miénk lesz ha-
zánk legdinamikusabban fejlődő régiónak 
egyike – összegezte Tuzson Bence.

Szabó Palócz Attila

Folytatás a címlapról

Két társadalmi megbízatású alpolgármestert választottak

Az október elején alakult új gödi képviselő-testület első munkaterv szerinti ülését tartották 
meg csütörtökön. „Megválasztottuk a város új tanácsnokait, társadalmi megbízatású alpol-
gármestereit, valamint a Pénzügyi és Jogi Bizottság tagjait. Fontos döntés született a Jó-
zsef Attila Művelődési Házzal és a Gödi Városi Könyvtárral kapcsolatban” – írja a polgár-
mester a közösségi oldalán, amelyen kiemeli, hogy “szükséges volt az önkormányzat Szer-
vezeti és Működési Szabályzatának (SZMSZ) módosítása, amelyen belül szigorították a kép-
viselők munkavégzésére vonatkozó előírásokat” – szemlézte a polgármester bejegyzését a 
hellogod.hu.

A segélyszervezet az MTI-hez eljuttatott közleményében azt 
írta, több mint száz árvízkárosult családot és több önkor-
mányzatot is támogat az árvíz utáni helyreállítási munkála-
tokban az utalványokkal, amelyeket az ingatlanok rendbeho-
zatalára, illetve a megsérült ingóságok pótlására tudnak for-
dítani a károsultak.

A gödi képviselők csökkentették a tanácsnoki helyek számát  

Csökkentették a tanácsno-
ki helyek számát nyolcról 

ötre, és ezzel együtt új tanács-
nokokat neveztek ki. Göd csa-
ládügyekért felelős tanácsno-
ka Kormány Anett lett, a vá-
rosüzemeltetésért felelős ta-
nácsnok Huszti Benjamin, a 
nők társadalmi szerepvállalá-
sának erősítéséért felelős ta-
nácsnok Harangozó Tímea. 
A város egyházi ügyeiért és 
társadalmi kapcsolataiért dr. 
Pintér György felel majd, míg 

az ifjúsági ügyeket Medvey 
Kingára bízták.

Alpolgármesterek
Megválasztották a város 

két társadalmi megbízatású 
alpolgármesterét. Markó Jó-
zsef, mint testvérvárosi kap-
csolatokért felelős alpolgár-
mester kezdi meg a mun-
káját, Csányi József pedig 
szépkorúakért felelős alpol-
gármester lett.

Itt az ellenzékinek számí-
tó Göd-ÉRT listáról bekerült 
képviselője arról beszélt, hogy 
sem szervezetileg, sem gaz-
daságilag nincs szükség új al-
polgármesterekre. Kamme-
rer Zoltán ezzel kapcsolatban 
megjegyezte, hogy a koráb-
bi Balogh-időszakhoz képest 
“olcsóbb” az egy főállású és a 
két társadalmi alpolgármester 
foglalkoztatása, munkatársait 
pedig ő választja meg.

Megválasztották a pénz-

ügyi és jogi bizottság új tag-
jait, a PJB régi-új elnöke dr. 
Pintér György képviselő lett, 
alelnökként pedig Szilágyi 
László Lajos kapott bizalmat. 
Szilágyi László alelnöké vá-
lasztását a Kammererrel a Vál-
tozásért frakció egyhangúlag 
támogatta, azonban a Göd-

ÉRT képviselői alelnöknek 
Szegedi Ákost jelölték volna.

Művelődi ház
Megújul a József Attila Mű-

velődési Ház és a Gödi Városi 
Könyvtár működése. Kamme-
rer Zoltán bejegyzése szerint 

“a cél, hogy városunk kulturá-
lis élete színes programokkal 
bővüljön, emelkedjen a helyi 
közművelődés szakmai szín-
vonala úgy, hogy a két városi 
fenntartású és irányítású in-
tézmény költségeit racionali-
záljuk, és a bevételeit növeljük. 
Ennek érdekében a képviselő-
testület felkért arra, hogy a két 
intézmény gazdasági társaság-
gá alakításának előkészületeit 
megkezdjem” – írta Facebook-
oldalán a város polgármestere.

„Ennek kapcsán a Göd-ÉRT 
képviselője azt a híresztelést 
adta elő, amely szerint a vá-
rosban a művelődési ház el-
adásáról beszélnek. Kamme-
rer Zoltán ezt pletykának ne-
vezte. Úgy fogalmazott, ’amed-
dig én itt ülök, addig a művelő-
di ház nem lesz eladó’ – idézte 
a hellogod.hu.

Hozzátették: a helyi üzle-
tekben beváltható utalvá-

nyok kiosztását kedden kezd-
ték meg. A 250 ezer, illetve 500 
ezer forintos utalványok há-
rom kategóriában válthatók 
be: építőanyagok és háztartási 
gépek beszerzésére, valamint 
sérült bútorok pótlására.

A nagyobb kárt szenve-
dett ingatlanok tulajdonosai a 
szükséges kivitelezési munkák 
mértékétől függően, egy-, il-
letve hárommillió forint érték-
ben kapnak segítséget; ezt a tá-
mogatást egyedi elbírálás sze-
rint, szociális és egészségügyi 
szempontok alapján kapják a 
leginkább rászorulók.

A segélyszervezet a közös-
ségi védekezés, kárelhárítás és 
helyreállítás támogatásaként 
kétmillió forinttal segíti az ár-
víz által érintett több telepü-
lés önkormányzatát is, így ösz-
szességében az árvízi segítség-
nyújtásának ebben a szakaszá-
ban több mint 62 millió forint 
értékben támogatja az érintett 
családokat és közösségeket.

A közleményben idézték 
Révfalvi Dorottyát, az Öku-
menikus Segélyszervezet Or-
szágos Segélyközpontjának ve-
zetőjét, aki az utalványok ki-
osztásakor arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy a segélyszer-
vezet nemcsak az árvíz elleni 
védekezésben vett részt, illetve 
élelmiszer- és higiénés csoma-
gokat adott át a károsultaknak, 
de a több évtizedes humanitá-
rius segélyezésben szerzett ta-
pasztalatukkal több települé-
sen egyfajta koordinációs sze-
repet is betöltöttek a védekezés 
során. Az utalványrendszerrel 
most a sérült ingatlanok kija-
vításában, illetve az ingóságok 
pótlásában is érdemben tud-
nak segíteni a károsult csalá-
doknak – tette hozzá.

Neubauer Rudolf, Kisma-
ros polgármestere a közle-
mény szerint megköszönte a 
segélyszervezetnek az árvízi 
védekezésben és a takarítás-
ban végzett munkát, és most 
a helyreállításhoz nyújtott se-
gítséget.

Gondoskodunk az idős honfitársainkról Utalvánnyal segíti 
a szeptemberi dunai árvíz 

károsultjait a Magyar 
Ökumenikus Segélyszervezet

Tuzson Bence: Rangos nemzetközi elismerést kapott 
a Magyar Posta Fóton működtetett szolgáltatása

Az első utalványokat kedden adták át Kismaroson
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A Dunakeszi Református 
Egyházközség 2024. októ-
ber 31-én, a reformáció 507. 
évfordulója tiszteletére az 
evangélikus testvéreikkel 
közös úrvacsorás ünnepi is-
tentiszteletet tartott a Kál-
vin János utcai református 
templomban.

Októberben ismét nemzetek és kultúrák közötti hidakat épít-
hettek a radnótisok a Balti-tenger partján. Ezúttal a Balti-
tenger partján fekvő egykori Hanza-város, Lübeck közelébe 
utazhatott Demeter Dóra (11.d), Garay Zsófia (11.d), Reznek 
Laura (11.b), Szabó Csongor (11.b), Szabó Barnabás (11.c) és 
Zöldi Péter (12.a). A Deutsche Nationalstiftung szervezésé-
ben és Erasmus + támogatással megvalósuló SchulBrücke für 
die Zukunft Europas elnevezésű projekten most két dél-tiro-
li, egy-egy német, francia, szlovák és román középiskola vett 
részt Brodtenben. 

A kilenc napos rendezvény 
mindig nagyon jó hangu-

latban zajlik. Az ismerkedő já-
tékok, a vendéglátó város (Lü-
beck) megadott szempontok sze-
rinti csoportos felfedezése, va-
lamint a nemzetközi büfébe vitt 
finomságokon keresztül a részt-
vevő országok gasztronómiájá-
nak megismerése most is már 
az első együtt töltött nap végére 
közelebb hozta egymáshoz a di-
ákokat. A szórakoztató felada-
tok mellett nem hiányozhattak a 
komolyabbak sem, például a sa-
ját lakóhely és iskola innovatív, 
fenntartható projektekkel törté-
nő bemutatása, valamint az ott-
honról hozott tárgyak prezentá-
lására: hogyan éltek, milyen ál-
mokat dédelgettek, hogyan kép-
zelték el jövőjüket a jelenlevők 
szülei, nagyszülei, dédszülei. Az 
idei radnótis tárgyak között volt 
kisdobos nyakkendő, oklevél, 
diákolimpiai arany érem, világ-
járó kabalamackó, dédi porce-
lánkutyája és nagypapa zsebórá-

ja. A felmenőké után a saját jö-
vőkép is szóba került és a taná-
rok moderálásával kis csopor-
tokban beszélték meg terveiket 
a diákok. 

A fiatalok minden alkalommal 
nagyon várják az egész napos ki-
rándulást, ugyanis ez az egyetlen 
nap a projekt során, amikor ke-
vésbé feszes a tempó és a közös 
program mellett valamivel több 
szabadidőre is lehetőség nyílik. 
Most Lübeck óvárosába ment a 
csoport és látogatást tett a SAME 
(Solidarity Action day Movement 
in Europe) nevű hálózatnál, majd 
az Európai Hanzamúzeum le-
bilincselő interaktív kiállítá-
sát nézték meg a diákok, este pe-
dig a Deutsche Nationalstiftung 
és a Hermann Ehlers Stiftung 
„A demokráciának fiatalok-
ra van szüksége” című pódi-
umbeszélgetésén vettek részt.

A hét második felében a társa-
dalom, a politika, az oktatás és a 
gazdaság kérdéseit vitatták meg 
a nemzetközi munkacsoportok. 

Ehhez önálló minikutatásokat 
és elemzéseket is végeztek, majd 
eredményeiket ismertették tár-
saikkal és közös vitára bocsá-
tották azokat. A projekt utolsó 
részeként pedig négy workshop 
közül lehetett választani: kre-
atív írásban, video-újságírás-
ban és filozófiai vitában te-
hették próbára magukat a diá-
kok. Akiket pedig inkább a ren-
dezvényszervezés hozott láz-
ba, azok a búcsúest fergeteges 

hangulatú bulijáról gondoskod-
tak. A kilenc nap ismét felejt-
hetetlen élményeket, új baráto-
kat, ismeretszerzést, a kommu-
nikációs készségek és a kritikai 
gondolkodás fejlődését jelentet-
te a résztvevőknek.  A vélemé-
nyeket mi sem jellemzi jobban, 
mint a hazaérkezés után feltett 
kérdés: „Jövőre is pályázhatunk 
a SchulBrückére?” 

Felekné Csizmazia 
Erzsébet tanár

Folytatás a címlapról

Dr. Petriné Chikán Katalin evangélikus lelkész 
dr. Kodácsy Tamás református lelkész vezette a fáklyás felvonulást

Két éve hunyt el Wittner Mária Dunakeszi díszpolgára, akiről emlékkiállítással is megemlékeztek a városban

Szabó József egyházügyi tanácsnok és Nyíri Márton alpolgármester

Felekné Czizmazia Erzsébet tanár és az utazó diákok

A dunakeszi diákok előadása a nemzetközi találkozón

„A zászlót vinni kell” 

Fáklyás felvonulás 
a reformáció ünnepén

Újabb hídépítő radnótisok

A most megjelent könyv Wittner Mária életművének állít emléket

Az emlékkönyv szerzője to-
vábbá Koltay Gábor filmrende-
ző, aki 217 nap című, Wittner 
Máriáról készülő életrajzi film-
jével kapcsolatos gondolatait 
osztja meg az olvasóval. A kö-
tetben Dr. Máthé Áron törté-
nész, a NEB elnökhelyettesé-
nek tanulmánya is olvasható, 
amely a Kommunista propa-
ganda 1956-ról: a fasizmus ér-
telmezése és alkalmazása címet 
viseli. A márciusi konferencia 
előadásaira épülő fejezet Dr. 
Zinner Tibor jogtörténész Má-
ria, egy „pesti lány” című tanul-

mányával zárul, amely az Em-
lékfoszlányok iratok és beszél-
getések alapján alcímet kapta.

Az emlékkötetben kö-
zölt írásokat egy különleges, 
Wittner Mária rendszervál-
tás utáni, rendkívül változa-
tos és jelentőségteljes közéleti 
szerepvállalását bemutató kép-
melléklet követi, amely szim-
bolikusan 56 felvételt tartal-
maz – az első kép 1989-ben, az 
utolsó 2022-ben készült. A kö-
tet függelékében a „Készültem 
az útra” című, Wittner Mári-
ára emlékező vándorkiállítás 
betördelt anyaga kapott helyet.

A most megjelent emlék-

könyv tisztelgés Wittner Má-
ria hősi helytállása és életmű-
ve előtt, aki nem törődött bele, 
hogy a történelmet a győzte-
sek írják. A kötet a Minisz-
terelnökség és a Bethlen Gá-
bor Alapkezelő által nyújtott 
pályázati támogatásból való-
sult meg, és kereskedelmi for-
galomban nem lesz kapható. A 
könyvet a wittnermaria.hu ol-
dalon lehet megrendelni, és a 
Patrióták azoknak tudják el-
küldeni, akik adománnyal tá-
mogatják a szervezet munká-
ját (Ajánlott adomány 5.000/
könyvtől + 2.000 Ft/csomag 
szállítási költség belföldre).

A reformáció 507. évfordu-
lójának napján - az isten-

tisztelet után - dr. Kodácsy 
Tamás református lelkész és 
dr. Petriné Chikán Katalin 
evangélikus lelkész vezetésé-
vel a két egyházközség tagjai 
és a hozzájuk csatlakozó pol-
gárok fáklyákkal vonultak a 

IV. Béla király főtérre.  A ha-
gyományőrző emléknapon 
részt vett Nyíri Márton alpol-

gármester és Szabó József egy-
házügyi tanácsnok is. 

Fotó: Bocskay Zsolt
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Ungár Cecília (b3) a Zenei Projekt díjat vehette át

Az őszi és a téli hetekben is vonzó a dunakeszi Duna-part

A KESZI-KLUB október utolsó hétvégéjén szórakozni hívta a helyi lakosságot, ezúttal nem csak 
a fiatalokat, hanem az idősebb generációt is, ugyanis szombaton egy retro nappal készültek.

A 2024-es év kihívásokkal teli volt a strand számára, hiszen az elmúlt hónapok-
ban több, kisebb-nagyobb árhullám sújtotta a Dunát, ezek közül a legnagyobb au-
gusztusban vonult le. Az árvíz súlyos károkat nem, de sok munkát okozott a stran-
don: a büfékonténereket kimenekítették, a játszótereket alapos tisztítással és fertőt-
lenítéssel hozták helyre, a gyermekek biztonsága érdekében pedig az ütéscsillapító 
homokot is cserélték. A strand teljes területén fel kellett takarítani a helyenként tér-
dig érő iszapos hordalékot, hogy újra biztonságos és rendezett legyen a környezet.

Kétnapos szuper buliban 
szórakozhattak a dunakesziek  

Újra teljes pompájában 
várja vendégeit a dunakeszi 

dunai szabadstrand!

Ha valaki még nem hal-
lott volna róla: a KESZI-

KLUB egy dinamikus ifjúsá-
gi szervezet Dunakeszin, ami 
azért jött létre, hogy változatos 
kulturális, sport- és szórakoz-
tató rendezvényeket biztosítson 
a helyi lakosoknak, különö-
sen a fiataloknak. Március óta, 
amikor először debütáltak a vá-
rosban, számos eseményt szer-
veztek, amelyek között ott volt 
a hétfő esti kvízest (ami jelenleg 
is zajlik minden hétfőn), a nyári 
röplabda bajnokság, és persze a 
foci EB-n is kivették a részüket.

Ezen a hétvégén a szórako-
zásé és a jó hangulaté volt a fő-
szerep. Mindkét este megtöl-
tötték az érdeklődők a VOKE 
József Attila Művelődési Köz-
pont színháztermét, ami vár-
ható volt, hiszen a fellépőgárda 
magáért beszélt. Pénteken a 

fiatalok kedvenc előadói és 
DJ-i jöttek el Dunakeszire: 
Kkevin, Bruno x Spacc, Jauri, 
Bréda Bia és Felus. Míg szom-
baton a retro nagyágyúi lép-
tek színpadra: TNT, Kozmix, 
Happy Gang, DJ Junior és DJ 
Wicksilver.

Akárcsak a márciusi bemu-
tatkozó bulin, itt is fergeteges 
volt a hangulat mindkét este. 
A fellépők is kitettek magu-
kért, de a közönségre sem le-
hetett panasz.

Dunakeszi ismét megmutat-
ta hogyan kell bulizni. A KE-
SZI-KLUB köszöni minden 
kedves résztvevőnek a hétvé-
gét!

Hamarosan újra találko-
zunk! Ne maradj le az esemé-
nyekről!

Kövesd be a közösségi ol-
dalainkat, vagy informálódj 
a weboldalunkról, a www.
kesziklub.hu-ról – írja a klub 
vezetői nevében a Dunakanyar 
Régió szerkesztőségébe eljutta-
tott közleményben Páll Tamás.

November elején végre be-
fejeződtek a helyreállítá-

si munkálatok, és a megszo-
kott helyükre visszakerültek 
a büfék is. A játszóterek most 
már teljesen biztonságosak, így 
mindenkit örömmel várnak. 
Bár a fürdőszezon véget ért, az 
őszi-téli időszakban is érdemes 
ellátogatni a szabadstrandra. A 
Duna-parti friss levegő, a nap-
sütéses őszi napok, és a rende-
zett, parkos környezet kivá-
ló helyszínt biztosít egy csalá-
di sétához, egy forró kávéhoz 
vagy teához, esetleg egy bará-
ti ebédhez. A gyermekek örö-
mére újra látogatható a Ma-
dártani Tanösvény, valamint 
a strand játszótere is, ahol biz-
tonságosan, forgalomtól védet-
ten játszhatnak a kicsik.

Az ősztől tavaszig tartó idő-
szakban pedig a kutyás lá-
togatókat is szeretettel vár-
juk, hiszen ilyenkor négylá-
bú kedvenceink is élvezhetik a 
szabadstrandot. A Duna vize 

sok kutyát nem riaszt el, így 
egy rövid úszásra is bátran be-
nevezhetnek!

Reméljük, hogy a közeljövő-
ben már nem kell a természeti 
elemekkel küzdenünk, hiszen 
idén többször is bebizonyoso-
dott, hogy bármennyi munkát 
fektetünk is a helyreállításba, a 
Duna mindig emlékeztet min-
ket arra, ki az igazi úr a vidé-

ken. Mindazonáltal szeretet-
tel várjuk Önöket a Dunakeszi 
Duna Szabadstrandon – akár 
családdal, akár barátokkal, 
akár kutyával érkeznek. Élvez-
ze a természet közelségét, sé-
táljon a sárguló levelek között, 
és töltődjön fel a gyönyörű Du-
na-parton.

Somodi Ákos

November 5-én este, Cziffra György születésnapja alkalmából a Zeneakadémia Nagytermében ün-
nepi koncertet adott Balázs János Kossuth-díjas zongoraművész, az idén 10. évfordulóját ünnep-
lő Cziffra Fesztivál alapító-művészeti vezetője. Az eseményen adták át a Cziffra Fesztivál díjait is, 
ahol Ungár Cecília, az ifjú dunakeszi zongoraművész az Innovatív Zenei Projekt díjat vehette át.

A dunakeszi Ungár Cecília 
különleges díjat nyert

A zenetörténeti jelentősé-
gű előadásában uniká-

lis módon egy este elhangzott 
Liszt összes magyar rapszódiá-
ja, amelyet kitörő tetszéssel fo-
gadott a közönség. Az ünne-
pi hangverseny alkalmából át-
adásra került a Cziffra Fesz-
tivál két díja is. Az Innovatív 
Zenei Projekt díjára beérkezett 
pályázatokat Hambuch Ger-
da, a MOM Kulturális Köz-
pont igazgatója, Balázs János, 
Kossuth-díjas zongoraművész, 
a Cziffra György Fesztivál mű-

vészeti vezetője és Lőrinczy 
György, művelődésszervező, 
művészeti menedzser, kreatív 
producer, a Szentendrei Kultu-
rális Központ és a Szentendrei 
Teátrum igazgatója zsűrizte.

Döntésük alapján a dí-
jat Ungár Cecília és Ráfi Ba-
lázs zongoraművészek, vala-
mint Kőműves Janka és Hován 
Marcell Paszkál táncművészek 
kapták közös, “Goyescas”-
projektjükre. A Cziffra Feszti-
vál Ifjú Tehetség díját, amellyel 
a 18 év alatti fiatal művészeket 

ismerik el, Nagy Konrád hege-
dűnövendék vehette át.

Ungár Cecíliát, a fiatal du-
nakeszi zongoraművészt a ze-
nerajongók a Virtuózokból, az 
állami televízió komolyzenei 
tehetségkutatójából ismerhe-
tik, de számos dunakeszi ren-
dezvényen lépett már fel. Ta-
valy a MÜPA-ban adta elő dip-
lomaműsorát. 2017-ben a Vir-
tuózokban kategóriájában be-
jutott a legjobb 9 közé – írja a 
dunakeszipost.hu.

Fotók: Egressy Orsolya
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A díjazottak: Ipsits Anita / Szaffi Products, Somogyi Patrícia / MSP home staging, 
Fenyő Rita / Alfa Tanulóklub, Zelend Nikolett / SNI suli

Korábbi lapszámaink: 
dunakanyarregio.hu

     

Ötödik éve díjazzák a Van egy jó történeted? pályázaton a női vállalkozókat. A SEED Alapít-
vány és a PWA - Sikeres Női Vezetők Egyesülete idén is kereste a 2023. év női sikersztorijait 
kereső Van egy jó történeted? című pályázaton, melynek idén főtámogatója a Vállalkozók és 
Munkáltatók Országos Szövetsége volt. Ennek a pályázatnak a célja, bátorítani a gazdasági 
szerepet vállaló nőket arra, hogy merjék kirakatba tenni azokat az eredményeket, amiket el-
értek, mert ez más női – és férfi – vállalkozótársaiknak is inspirálóan hat. 

Ezen a pályázaton az ÉV NŐI 
VÁLLALKOZÓJA 2023-

ban: Fenyő Rita, a gödi szék-
helyű Alfa Tanulóklub alapító-
ja lett. Vele készült interjúnkat 
olvashatják.

- Kedves Rita, gratulálok a 
pályázaton elért eredményé-
hez! Mi volt az oka, hogy elin-
dult a versenyen? 

- Működésem kezdete óta 
„vadászom” a pályázatokat, ver-
senyeket. Ezek az alkalmak ki-
válóan alkalmasak arra, hogy 
egy cégvezető összegezze az el-
ért eredményeket, értékelje a fo-
lyamatokat és kijelölje az új ter-
vekhez tartozó feladatokat, el-
érni kívánt célokat. Indultam 
a nyáron „Az év marketingese” 
versenyen is, ahol egy kampá-
nyom bekerült a TOP10-be.  

- Miért fontos „ÉV NŐI VÁL-
LALKOZÓJA”  elismerés Ön-
nek? 

- Számomra vállalkozónak 
lenni, olyan, mintha ez lenne a 
szakmám. Ez a foglalkozás év-
századok óta létezik – gondol-
junk csak a középkori kereske-
dőkre, kézművesekre, céheket 

irányító mesterekre – mégsem 
lehet ezt a szakmát iskolában el-
sajátítani. Lehetsz varrónő, ta-
nár, de vállalkozói iskolai kép-
zés nincs. 

2019 óta vagyok főállású vál-
lalkozó, azóta folyamatosan ta-
nulok. Marketinget, pénzügyi 
ismereteket, jogi alapokat, adó-
zást, vállalkozásfejlesztést. 

A díj azt jelenti számomra, 
hogy sikeresen megtanultam 
az alapokat, és az új ismereteket 
adaptálni is tudtam a minden-
napi működésbe, hiszen az Alfa 
Tanulóklub a kezdetektől töret-
lenül halad előre, mára már 16 
kollégával dolgozunk a gyere-
kek iskolai sikereiért.    

- Egy olyan területen indított 
vállalkozást, ahol korábban ez 
a fajta „intézményesített” di-
ákokkal  való együtttanulás 
nem volt jellemző. Mi volt az 
Ön szerint, ami miatt a vállal-
kozása ilyen hamar népszerű 
lett a szülők körében? 

- Találtam egy piaci rést, ez 
pedig nem más, mint a felsős 
diákokkal való együtt tanulás, 
ami a szülők számára sok időt 
és még több energiát vesz el. 

Azzal, hogy ezt a gondot levet-
tük a vállukról, időt adtunk ne-
kik a minőségi együttléthez. 

Közhely talán, de igaz: ami 
nem nő, az előbb-utóbb csök-
kenni fog. Így évről évre keres-
tem az újdonságokat, amivel 
megleptem a célcsoportomat. 

Először a táborokat és felvéte-
li előkészítőket vezettük, majd 
jött az iskolaelőkészítő az ovi-
soknak. Meghallva a szülői igé-
nyeket, megszerveztük az alsó-
sok délutáni tanulássegítését, 
és idén már ovisok táboroztatá-
sát is vállaltuk, mert igény volt 
rá. Ma már 5 – 14 éves kor közt 
mindenben tudunk segíteni a 
szülőknek.    

 
- Milyen tanácsot adna egy 

ma induló vállalkozónak? 
- Rögtön hármat is adok! 
1. Legtöbbször azért lesz va-

laki vállalkozó, mert egy szak-
mai területen kiemelkedő a tel-
jesítménye. Egy idő után a vál-
lalkozásvezetés lesz a feladata 
a munkaidő jelentős részében; 
gondolok a reklámra, az érté-
kesítésre, az ügyfélkezelésre.
Éppen ezért az első pillanattól 
kezdve tanulja ezeket, gondol-

va arra, hogy a későbbiekben ez 
a befektetés busásan megtérül. 

2. Számoljon! Meglepő, mi-
lyen sokan vágnak bele a vállal-
kozásba, anélkül, hogy tisztá-
ban lennének a kiadásaikkal és 
a lehetséges bevételekkel. Na-
gyon fontos, hogy a kiadások-
nál a saját fizetés legyen az első 
tétel!

3. Bármilyen tevékenységet 
végez, írjon le mindent! Rögzít-

se a folyamatokat, a hozzá tar-
tozó időkereteket, a reklámte-
vékenység minden lépését. A 
jövőbeli énje nagyon hálás lesz 
ezért, amikor már az alkalma-
zottakat kell betanítani. 

 
- Milyen tervekkel indul az 

újévnek? 
- Van a vállalkozásomnak 

egy „hobbi” ága; tanulási tré-
ningeket szervezek franchise 

rendszerben. Jelenleg nyolc 
partnerem van az országban, 
2025 végére 4 új partnert sze-
retnék betanítani. Ez a rendszer 
azért nagyszerű, mert fizikai 
munkavégzés nélkül hoz egy-
fajta passzív jövedelmet. 

- Köszönöm az interjút, to-
vábbi sikert kívánok!

(B. Szentmártoni)

A gödi Fenyő Rita lett az Év női vállalkozója 2023-ban

Göd-Nevelek település 
csatornahálózat 
fejlesztésének 

kivitelezése 
befejeződött

A Széchenyi 2020 programban megvalósult „Göd-Nevelek 
szennyvízelvezetése” tárgyú projekt segítségével a Göd-Nevelek 
településrészen a szennyvíz-csatornahálózat építési munkálatai 
befejeződtek.

AA KEHOP-2.2.2-15-2020-00151 azonosítószámú projekt keretében 
nyert 1,030 milliárd forint európai uniós, vissza nem térítendő 
támogatásnak a kedvezményezettje az Építési és Közlekedési 
Minisztérium és a DMRV Duna Menti Regionális Vízmű Zrt. 
konzorciuma volt.

AA mintegy 1,156 milliárd forint nettó összköltségű projekt során a 
kivitelező PENTA Kft. csaknem 7 kilométernyi szennyvíz-vezetéket és 
518 db lakossági szennyvízbekötést épített. 

A beruházásnak köszönhetően Göd város szennyvízközművel való 
lefedettsége megközelíti a közműves ivóvízzel ellátott fogyasztók 
számát.

AA fejlesztés eredményeként a településrészen, az összes érintett 
ingatlanról, a kommunális szennyvíz elvezetése 9 db szennyvízgyűjtő 
öblözet kialakításával, elválasztott rendszerű gravitációs 
csatornázással épült meg. Az összegyűjtött szennyvíz a Dunakeszi 
szennyvíztelepre kerül, a hálózat üzemeltetője a DMRV Zrt.

AA lakosság életminőségét javító hatású beruházás 
az Európai Unió támogatásával, egy 
környezetvédelmi projekt keretében 
valósult meg.

Bővebb információ: 
www.dmrvzrt.hu 

APRÓHIRDETÉS

•  Tetődoktor! Régi hajlott tetők ja-
vítása, cseréje, beázás elhárítás, 
bádogozás, Lindab tető, új tető 
cserepezése, kisebb javítások, 
SOS munkák: 0620/466-2774

Lezárult a mini 
bölcsőde építése Acsán

Lezárult az Acsa Község Önkormányzata beruházásában megvaló-
suló új mini bölcsőde építése. A projekt 296,26 millió Ft 100%-os 
támogatási intenzitású vissza nem térítendő Európai Uniós támoga-
tásból valósult meg a Terület- és Településfejlesztési Operatív Prog-
ram Plusz keretében. A projekt az Európai Regionális Fejlesztési Alap 
és Magyarország költségvetése társfinanszírozásában valósult meg.

Acsa Község Önkormány-
zata sikeresen lezárta a 

Széchenyi Terv Plusz prog-
ram „Gyermeknevelést tá-
mogató humán infrastruk-
túra fejlesztése” című pá-
lyázati felhívás keretében 
megvalósuló TOP_Plusz-
3.3.1-21-PT1-2022-00036 azo-
nosítószámú, „Új mini bölcső-
de építése Acsán” című pro-
jektjét.

A Falujárók útja 1/B. címen 
létesült, 8 kisgyermek befo-
gadására alkalmas mini böl-
csőde épülete, a mai kor el-
várásainak, nevelési igényei-
nek és energetikai hatékony-
sági szempontoknak megfe-
lel, az energiaellátását – fűtés, 
melegvíz és hűtés – hőszivaty-

tyú biztosítja, a tetőre 6 kW 
teljesítményű napelemes rend-
szer került telepítésre. Az épü-
let akadálymentesített kialakí-
tású. 

Az új mini bölcsőde mű-
szaki átadás-átvétele 2024. 
szeptember 20-án megtör-
tént, a használatba vételi en-
gedély megszerzése folyamat-
ban van.

A bölcsőde megépítése hoz-
zájárul a gyerekek napközbeni 
ellátásának megkönnyítése, a 
szülők munkavállalói mobili-
tásának biztosítása, a munká-
ba való visszatérés megköny-
nyítése, a családok munkájá-
nak és magánéletének össze-
hangolása települési célok tel-
jesüléséhez.

Igazgatóság 
és ügyfélszolgálati 
iroda: 
Krajcár u. 16. 
www.dkkozuzemi.hu
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Egy kis erdei vadvilág költözött Deákvárra, ahol a gyerekek megbarátkozhatnak az erdőben 
élő állatokkal, megtanulhatják a túraútvonalak használatát, játékos módon megismerhetik 
az erdei élővilágot. A mini erdei környezetet a váci Deákvári Főúti Óvoda „Nem csak a miénk 
az erdő!” projektjében alakították ki, amellyel az intézmény a Duna-Dráva Cement Kft. (DDC) 
Zöld Megoldás-pályázatának egyik díjazottja lett a váci régióban.

Folytatás a címlapról

KÖZÉLETI ÚJSÁG
Kiadja:  

Keszi-Press Kft.

Kiadó-főszerkesztő: 
Vetési Imre

Szerkesztőség: 
2133 Sződliget, Pf. 5. 

Mobil: +36-30/342-8032 
www.dunakanyarregio.hu 

E-mail: 
vetesi.imre@gmail.com 
keszipress@gmail.com

Tördelés:

Tamás László 
tordeles.dunakanyar@gmail.com

Nyomda:  
Délkelet-Press Kft. 

5600 Békéscsaba, 

Kétegyházi út 18.

HIRDETÉSFELVÉTEL:
a Szerkesztőségben: 
a +36-30/342-8032-es 

telefonszámon. 

E-mail: 
vetesi.imre@gmail.com 
keszipress@gmail.com

A szerkesztőség fenntartja a jogot, hogy  
a be kül dött írásokat – a tartalom lényegi megvál-
toztatása nélkül – szerkesztett formában közölje. 

Kéziratot nem őrzünk meg, és nem küldünk 
vissza. Minden névvel aláírt írásért a szerző felel.  
A hirdetések valódiságát a kiadó nem vizsgálja, 

tartalmáért  
felelősséget nem vállal!

     

A programot vezető Fábi-
án Fédra háziasszony első 

kérdése értelemszerűen a hi-
vatásválasztásra vonatkozott, 
s mint kiderült, mindhárom 
vendégnek hamar egyértelmű-
vé vált, hogy valamilyen művé-
szi, kreatív foglalkozásban tel-
jesedhetnek majd ki, kergethe-
tik, válthatják valóra álmaikat. 

Garay Nagy Norbert: – A 
rajzolás iránti érdeklődésem 
már gyerekkoromban elkez-
dődött. Aztán jött egy rajz-
pályázat, amikor II. János Pál 
pápa először látogatott Ma-
gyarországra, azt megnyertem 
tizennégy évesen, a Szentatya 
megkapta a pályaművemet 
ajándékba, és akkor bevillant, 
hogy talán érdemes lenne ezzel 
komolyan foglalkozni. Ezután 
céltudatosan erre készültem, 
jöttek a tanulmányok. Ami a 
tanítást illeti, kezdetben nem 
akartam tanár lenni, bár kap-
tam róla papírt, aztán amikor 
egy tanítványomat felvették az 
egyetemre, akkor ezt is komo-
lyabban kezdtem venni, szere-
tek együtt dolgozni a stúdió-
ban a növendékekkel, inspirá-
ló kihívás és kölcsönösen egy-
mást építő lehetőség ez egy-
ben.

Toldi Tamás: – Már óvo-
dás koromban kiderült, hogy 
abszolút hallásom van, és az 
énekhangom sem olyan rossz. 
Velem született szívbetegsé-
gem a komolyabb intézményi 
tanulást hátráltatta, nem vol-
tam terhelhető, ez a fázis tehát 
kimaradt, aztán tulajdonkép-
pen autodidakta módon fej-
lesztgettem magam, ami sze-
rintem a legjobb iskola, hiszen 

éneket valójában nem lehet ta-
nítani, az éneklés egy testen 
belüli folyamat, nem lehet iga-
zán elmagyarázni, az énekta-
nárok valójában egy kontrollt 
képviselnek. A legjobb iskola 
az, ha utánozunk embereket, 
előadókat, én az akkori pél-
daképeimet utánoztam, Varga 
Miklóst, Vikidál Gyulát, Pata-
ki Attilát, a rock nagyjait, első-
sorban rockénekesnek is tar-
tom magam. A középiskolás 
kor közepében járva, 16 évesen 
azért elmentem képezni ma-
gam dzsessz-tanszakra, mert 
úgy gondolom ma is, hogy ott 
a legjobb a hangképzés okta-
tás, aztán musical szakra is 
jártam, meg klasszikus éneket 
is tanultam, és akkor az alap-
hangomhoz mindhárom stí-
lusból felszedtem, így állt ösz-
sze az én saját hangom. Mond-
juk úgy, hogy a biztonság ked-
véért azért egy úgymond pol-
gári szakmát is kitanultam, a 
könyvkötészetet Váci György 
mesternél és egy szakiskolá-
ban. Mindazonáltal mindig 
egyértelmű volt, hogy mi az én 
igazi utam.

Kovács Alfréd: – Gyerek-
ként, tinédzserként a rajz-
szakkör, festés, tűzzománco-
zás vonzott, tanári indítta-
tást is kaptam ilyen irányú to-
vábbtanulásra. Aztán a vizuál-
kommunikációban kezdtem 
utat találni, konkrétan a fo-
tográfiában. Ám egy idő után 
ez a foglalkozás már kezdett 
egy kicsit úgymond gépies-
sé, gyáriassá válni nekem, kel-
lett találnom egy másik hob-
bit, és itt bejött, hogy már óvo-
dás koromban szívesen forog-
tam nagymamám köténye kö-
rül, segítettem neki a sütésben, 
aztán az elhúzódó covid idő-

szak alatt, három évvel ezelőtt 
megszereztem a cukrász szak-
végzettséget, és nagyon szere-
tem ezt az új hivatásomat, ami 
ugyebár egy ugyancsak kreatív 
foglalkozás.

A beszélgetés során arról is 
szó esett, hogy bőven vannak 
összefonódások a főszereplők 
között, amit a kisvárosi élet 
adományozhat a közösség tag-
jainak.

A városban, illetve a Duna-
kanyar bal partján nagyon sok 
családnak van fotográfiája Ko-
vács Alfréd egykori műhelyé-
ből, a cukrásszá avanzsált ko-
rábbi profi fényképész egyik 
fia történetesen Garay Nagy 
Norbert stúdiójában palléro-
zódik jelenleg, illetve a festő-
művész tervezte Varga Miklós 
Toldi Tamással felálló együtte-
se egyik albumának borítóját...

A legközelebbi vagy épp 
távlatosabb tervekről szól-
va Kovács Alfréd azt emelte 
ki, hogy záros határidőn belül 
egy, a mostaninál sokkal na-
gyobb cukrászüzembe költöz-
nek. Toldi Tamás megemlítette 
azt az Országos Vérellátó Köz-
ponttól kapott megtisztelő fel-
kérést, hogy Pálinkás Gergely-
lyel írjanak egy, a véradó élet-
mentés fontosságáról szóló 
szerzeményt. Garay Nagy Nor-
bert pedig elárulta, hogy mivel 
meggyőződése szerint Mun-
kácsy Mihály híres trilógiá-
ja valójában nem egy hármas 
alkotásegyüttes ebben a szak-
rális témában, ezért sok ener-
giát fordít ezen felismerése, el-
mélete igazolására, keresi a hi-
ányzó darabo(ka)t.

A novemberi Váci Polgári 
Est vendége Meláth Attila bap-
tista lelkipásztor lesz.

Ribáry Zoltán

A jövő erdőjárói 
ma még óvodások 

– ünnepélyes átadó 
Vácott

Erdei bútorok, erdőt megje-
lenítő falfestmények, az erdő 
növény- és állatvilágát megis-
mertető fából készült játékok, a 
turistajelzéseket bemutató já-
tékelemek idézik meg az óvo-
da udvarán azt a természetes 
közeget, amellyel a kicsik szá-
mára bemutatható, közel hoz-
ható az erdő mint egy sokszí-
nű ökoszisztéma. A „kiserdőt” 
egy ünnepség keretében vehet-
ték birtokba a jövő erdőjárói, 
akik egy vidám műsorral avat-
ták fel új játszóhelyüket, majd 
kísérték körbe a vendégeket az 
egyes helyszíneken. Az óvodá-
tól nem áll távol a kirándulás 
szeretete és lehetősége, hiszen 
a környező Naszály-hegy szá-
mos program- és túralehető-
séget kínál, ahol az oviba járó 
gyerekek és szülők könnyen a 
gyakorlatba ültethetik a meg-
valósult projekt révén meg-
szerzett tudásukat. A Deák-
vári Főúti Óvoda „Nem csak 
a miénk az erdő!” projektje so-
rán kiemelten fontosnak tartja, 
hogy a környezettudatos gon-
dolkodást beépítse az óvodai 
nevelésbe. A program kereté-
ben a „gondolkodj globálisan, 
cselekedj lokálisan” elv alap-
ján segítenek megérteni a gye-
rekeknek, hogy helyi szinten is 
elengedhetetlen a bioszféra vé-
delme. A projekt célja az, hogy 
már fiatal korban kialakítsák 
a természet iránti felelősség-

tudatot, és felhívják a figyel-
met arra, hogy az erdők meg-
óvása nemcsak a jelen, hanem 
a jövő generációinak is alapve-
tő feladata.

Fókuszban a 
környezettudatosság – 

még lehet pályázni!
Hazánk egyik meghatáro-

zó építőanyag-gyártója 2011-
ben hívta életre a Zöld Megol-
dás-pályázatot. A zöld szemlé-
letet népszerűsítő pályázat el-
sődleges célja a Beremendi és a 
Váci Cementgyár környezeté-
ben különféle környezettuda-
tos fókuszú projektek, fejlesz-
tések és kezdeményezések szé-
les körű támogatása, annak ér-
dekében, hogy a fenntartható-
ság jegyében a jövő generációja 
egy élhetőbb, zöldebb világ-
ban élhessen. A pályázat so-
rán a DDC idén is olyan kre-
atív projektötleteket vár, ame-
lyek segítenek újabb előrelé-

pést tenni a fenntarthatóság 
útján, és megteremtenek egy a 
természet szeretetét és közel-
ségét a mindennapok részé-
vé tevő életet. A pályázat célja, 
hogy olyan innovatív ötletek 
születhessenek, melyek a kör-
nyezettudatos életmódra ins-
pirálják a közösségeket. A pá-
lyázat még nem zárult le, 2024. 
december 2-áig várják az újabb 
ötleteket. A beadással kapcso-
latos bővebb információ a vál-
lalat honlapján érhető el!

Az ünnepélyes átadó

A rendezvény háziasszonya, Fábián Fédra ezúttal is 
nagyszerű beszélgetőtársakkal örvendeztette meg a közönséget

Októberi Váci Polgári Est 
helyi értékteremtőkkel 

a Piarista Kilátó Központ 
nagytermének pódiumán

Az erdei vadvilág a deákvári 
óvodába költözött

Bartal Galéria
2626 Nagymaros, Fő tér 10-12.

A kiállítás megtekinthető az Aranykorona  
Gyógyszertár nyitvatartási idejében, 
hétköznap 800-1800, szombat 800-1200.

HaiKU lélEK FOtÓK
MGr. BartHa tamás költő - FotoGráFus 
kiállítást megnyitja: felolvas 30 éves kis könyvéből az alkotóművész. 

Megnyitó: 2024. november 8., péntek 18 óra
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A Dunakeszi Közüzemi Nonprofit Kft. azonnali kezdéssel, hosszú távú 
munkalehetőséget kínál az alábbi munkakörök betöltésére:

TÁVFŰTÉSI TERÜLETRE 
CSŐSZERELŐ, 

KARBANTARTÓ 

Feltételek: 
- Csőszerelői szakképzettség 

és/vagy legalább 1 éves 
gyakorlat 

a szakmában
- "B"kategóriás jogosítvány.

Előnyt jelent: 
- Láng- és ívhegesztési 

képesítés 
és/vagy gyakorlat
- Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely
- számítógépes ismeretek

 
Jelentkezés személyesen 
Párzsi Attila karbantartási 

vezetőnél 
(mobil: 30 9706 491) 

Amit kínálunk: 
- Bejelentett, biztos 

és hosszú távú munkahely
 - Versenyképes javadalmazás

- Cafetéria
- Munkaruha

- Szolgálati telefon
 - Továbbképzés

- Barátságos, családias 
munkalégkör

 - Változatos munkavégzés

Az önéletrajzukat a 
kozuzem@dkkozuzemi.hu 

e-mail címre várjuk 
a titkárságon.

KÖZTERÜLETI 
SEGÉDMUNKÁS

Feladatok:
- közterületi szállítási, 

hulladékszedési munkavégzés
- részvétel 

a városüzemeltetés 
feladatainak ellátásában
Feltételek: - 8 általános 

Előnyt jelent: - Dunakeszi 
vagy vonzáskörzetében levő 

lakhely (Fót,Göd)
- jogosítvány

Jelentkezés Glasza Gábor 
városüzemeltetési vezetőnél 
(mobil: 30 628 3206) vagy 

e-mailben: kozuzem@
dkkozuzemi.hu

TÁVFŰTÉSI TERÜLETRE 
KAZÁNGÉPÉSZ /
KAZÁNKEZELŐ 

Feltétel: 
- kazángépész vagy 

kazánkezelő képesítés 

Előnyt jelent: 
- csőszerelő, villanyszerelő, 

lakatos képesítés
- Alapfokú számítógépes 

ismeretek
 - Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely

HULLADÉKSZÁLLÍTÓ JÁRMŰ 
RAKODÓT 

Elvárások:
• fizikai állóképesség

• terhelhetőség
• egészségügyi alkalmasság

• megbízhatóság
• minimum 8. általános iskolai 

végzettség
Amit kínálunk:

• Hosszú távú munkalehetőség, 
stabil háttér

• Hétköznapi 8 órás 
munkavégzés 

06:30-tól - 15:00-ig
• Szabad hétvége

• Munkaruházat biztosítása
• Bejelentett munkaviszony
• Munkába járás támogatása
• Egyéb juttatások: cafeteria

Előnyt jelent:
 - Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely 
(Fót, Göd)

 Jelentkezés Glasza Gábor 
városüzemeltetési vezetőnél 

(mobil: 30 628 3206)  
vagy e-mailben:  

kozuzem@dkkozuzemi.hu
 

MUNKAERŐ FELVÉTELMelyik elektromos autó a 
leggazdaságosabb hosszú távon? 

Belsőégésű motoros autók:
• Rengeteg mozgó alkatrész:  
A hagyományos autókban szá-
mos kopó alkatrész találha-
tó, mint például az olajszű-
rő, levegőszűrő, gyújtógyer-
tyák, vezérműszíj, kuplung, 
stb. Ezek rendszeres cseréje és 
ellenőrzése elengedhetetlen a 
motor hosszú élettartamához. 

• Gyakori szervizinterval-
lumok: Általában évente vagy 
15.000 km-enként szükséges 
olajcserét végeztetni, valamint 
egyéb karbantartási munkála-
tokat elvégeztetni. 

• Kopó fékbetétek, féktár-
csák: Az intenzív fékezés mi-
att a fékrendszer alkatrészei is 
gyakrabban kopnak. 

• Leggyakrabban felmerülő 
költségek: A Kállay Autó ada-
tai alapján a legkiemelkedőbb 
költségek az EGR szelep csere, 
a kettőstömegű lendkerék cse-
re, a részecskeszűrő, és ehhez 
kapcsolódó alkatrészek cseré-
je, valamint az AdBlue rend-
szeri hibák a legjellemzőbbek.

Elektromos autók:
• Kevesebb mozgó alkatrész: 
Az elektromos motorok egy-
szerűbb felépítésűek, keve-
sebb kopó alkatrészük van. 
Nincs szükség olajcserére, 
gyújtógyertya cserére, vagy 
vezérműszíj cserére. 

• Ritkább szervizintervallu-
mok: Általában 30.000 km-en-
ként vagy kétévente szükséges 
szervizre vinni az elektromos 
autót. 

• Főként elektronikai alkat-
részek: Az elektromos autók-
ban az elektronikai alkatré-
szek játszanak nagyobb szere-
pet, amelyek kevésbé hajlamo-
sak a kopásra. 

Hosszú távú megtérülés:
• Kevesebb szervizköltség: Az 
elektromos autók egyszerűbb 
felépítésének köszönhetően a 
szervizköltségek általában ala-
csonyabbak. 

• Akkumulátor élettartama: 
Az akkumulátor élettartama 
jelentős hatással van a teljes 
életciklus költségekre. A gyár-
tók általában 8-10 éves vagy 
160.000 km-es garanciát vál-
lalnak az akkumulátorra, de 
a valós élettartam ennél hosz-
szabb is lehet. 

• Energiaárak: Az elektro-
mos autók üzemeltetési költsé-
gei nagyban függnek az ener-
giaáraktól, melyek idővel vál-
tozhatnak. 

Összegzés:
Bár az elektromos autók 
szervízigénye alacsonyabb, 
mint a belsőégésű motoros au-
tóknak, a teljes életciklus költ-
ségek számos tényezőtől füg-
genek. Az akkumulátor élet-
tartama, az energiaárak, a ve-
zetési stílus és a választott mo-
dell mind befolyásolhatja a 
döntést.

Melyik éri meg jobban?
Ha hosszú távon szeretne 
pénzt megtakarítani és kör-
nyezettudatosan közleked-
ni, érdemes fontolóra venni az 
elektromos autót. Az alacso-
nyabb szerviz költségek, és az 
üzemanyagköltségek csökke-
nése hosszú távon megtérül-
hetnek.

Fontos megjegyezni:
• A technológia folyamatosan 
fejlődik, így az elektromos au-
tók szervízigénye a jövőben 
még tovább csökkenhet. 

• Az elektromos autók vásár-
lásakor érdemes több ajánlatot 
is bekérni, és alaposan össze-
hasonlítani a különböző mo-
dellek jellemzőit, és áraikat. 

Kállay Imre 
ügyvezető, Kállay 

Emobility 
by GlobeART-Group

*A hirdetésen szereplő Widex SmartRIC 440 hal lókészülék/gyógyászati segédeszköz

nem szerepel a NEAK támogatási l istán.

A kockázatokról olvassa el a használati útmutatót, vagy kérdezze meg kezelőorvosát!

HALLÓKÉSZÜLÉK

STÚDIÓ

GÖD, KINCSEM PARK

06 (70) 317 6881

Egyeztessen velünk időpontot!

god@widex.hu

GO/24/10DR1

INNOVATÍV FORMATERVEZÉS,

JOBB FÓKUSZÁLÁS

WIDEX SMARTRIC 440

HALLÓKÉSZÜLÉK

50%

KEDVEZMÉNNYEL!

TM

Az elektromos autók térhó-
dításával egyre többen te-
szik fel a kérdést: vajon me-
lyik járműtípus a gazdaságo-
sabb hosszú távon? A válasz 
nem egyértelmű, hiszen szá-
mos tényező befolyásolja a 
teljes életciklus költségeket. 
Az egyik legfontosabb szem-
pont a szervizigény, amely 
jelentős különbségeket mu-
tat a két technológia között.

Határon átnyúló együttműködést 
írt alá Nagymaros és Léva

Léva, Nagymaros felvidéki testvérvárosa idén ősszel ünnepelte a 
Lévai vásár 500. évfordulóját, melynek lelke az emberi kapcsola-
tokra épül. Október 17-én egy nagymarosi delegáció Lévára uta-
zott, ahol a két város vezetője Interreg együttműködési szándék-
nyilatkozat írt alá a jövő nyárra tervezett sport és kulturális ese-
mény megrendezéséről, ezzel is közelebb hozva a testvérvárosok 
polgárait.

Minderről Nagymaros 
önkormányzata szá-

molt be. Mint írják: RNDr. Ján 
Krtík polgármester fogadta a 
vendégeket, Petrovics László 
polgármestert, Jung Ferenc al-

polgármestert. A Nagymarosi 
Könyvtár és Művelődési Ház 
intézményvezetője, Plentner 
Katalin is meghívást kapott a 
lévai Barsi Könyvtártól – adta 
hírül a 0627.hu.


